
Slovesa – časování

1. Pravidelná slovesa

Od slovesa v infinitivu odtrhnu koncovku –  en. Dostanu kořen, ke kořeni přidávám osobní
koncovky: v čísle jednotném: - e, - st, - t
                 v čísle množném: - en, - t, - en

      vykání: - en

spiel - en hrát
spiel = kořen

ich spiel – e já hraji wir spiel – en my hrajeme /wír/
du spiel – st ty hraješ ihr spiel – t vy hrajete /ír/
er spiel – t on hraje sie spiel – en oni hrají
Sie spiel – en H. M Vy hrajete p. M. 

turn – en cvičit
ich turn – e já cvičím wir turn – en my cvičíme
du turn – st ty cvičíš ihr turn – t vy cvičíte
er turn – t on cvičí sie turn – en oni cvičí
Sie turn – en H. M. Vy cvičíte p. M.

tanz – en tancovat
ich tanz – e já tancuji
du tanz – t ty tancuješ
           ↓ - hláska z  obsahuje v sobě již písmenko s, které je v koncovce - st, proto připojuji 

     pouze hlásku t
er tanz – t on tancuje
wir tanz – en my tancujeme
ihr tanz – t vy tancujete
sie tanz – en oni tancují
Sie tanz – en H. M. Vy tancujete p. M.

Procvičování:
my zpíváme oni malují
vy programujete vy posloucháte
ty vaříš my vaříme
ona plave Vy plavete p. M.
vy přijdete Vy přijdete p. M. 
já létám my létáme



                  


